
Zápis a usnesení ze zasedání AS FSV UK
Datum: 16. 5. 2023 od 15:00
Místo: Hollar, místnost č. 212

Přítomni:

Za pedagogickou komoru: Mgr. Magda Pečená, Ph.D.; PhDr. Pavel Szobi, Ph.D.; prof. MgA.

Martin Štoll, Ph.D.; Mgr. Veronika Macková, Ph.D.; Mgr. Jakub Stauber, Ph.D., Ing. Bc. Petra

Koudelková, Ph.D., Dr. rer. pol. Michal Parízek, M.Sc., Ph.D., PhDr. Jaromír Soukup, Ph.D.,

Mgr. Eliška Ullrichová, Ph.D.,

Za studentskou komoru: Mgr. Barbora Součková, Mgr. Barbora Procházková, Mgr. Michael

Drašar, Bc. Tomáš Košek, Bc. Michaela Němcová, Jan Volenec, Tomáš Popov, Bc. Magdalena

Hynčíková

Omluveni: Mgr. Magdalena Mouralová, Ph.D., Gabriela Bošňáková, Bc. Kristýna Sluková

Hosté: PhDr. JUDr. Tomáš Karásek, Ph.D.; Ing. Ondřej Blažek; RNDr. Michal Červinka, Ph.D.

1. Schválení návrhu programu a zápisu ze zasedání AS FSV UK dne
11. dubna 2023
Předsedkyně AS FSV UK Magda Pečená představila program dnešního zasedání a zeptala se,

zda jsou nějaké doplňující návrhy do programu. Žádné nebyly. Následně Magda Pečená

vyzvala k hlasování o následujícím znění programu.

Návrh programu

1. Schválení návrhu programu a zápisu z řádného zasedání AS FSV UK 11. dubna 2023

2. Zprávy z předsednictva a komisí AS FSV UK, zprávy z AS UK

3. Informace z vedení FSV UK

4. Návrh rozpočtu FSV UK na rok 2023

5. Dodatek č. 7 ke smlouvě o dílo na vyhotovení projektové dokumentace a provedení

stavby na realizaci projektu „Rekonstrukce a přístavba areálu UK Jinonice“

6. Smlouvy o zřízení věcných břemen se společnostmi T-Mobile a SITEL

7. Různé



Usnesení č. 1: AS FSV UK schvaluje program zasedání 16. května 2023

Pro: Pečená, Szobi, Součková, Košek, Drašar, Němcová, Procházková, Macková, Koudelková,

Volenec, Parízek, Ullrichová, Soukup, Stauber, Hynčíková, Štoll, Popov

Proti: nikdo

Zdržel se: nikdo

Usnesení bylo přijato

Zápis ze zasedání AS FSV UK ze dne 11. dubna 2023 byl rozeslán k připomínkám, jež byly

následně zapracovány.

Usnesení č. 2: AS FSV UK schvaluje zápis ze zasedání AS FSV UK ze dne 11. dubna 2023

Pro: Pečená, Szobi, Součková, Košek, Drašar, Němcová, Procházková, Macková, Koudelková,

Volenec, Parízek, Ullrichová, Soukup, Stauber, Hynčíková, Štoll, Popov

Proti: nikdo

Zdržel se: nikdo

Usnesení bylo přijato

2. Zprávy z předsednictva a komisí AS FSV UK, zprávy z AS UK

Předsednictvo

Magda Pečená informovala o tom, čím se zabývalo předsednictvo. Vše podstatné je v zápise

na webu AS FSV UK, případně o tom budou hovořit předsedové komisí či děkan fakulty Tomáš

Karásek.

Jan Volenec informoval o tom, že se zúčastnil výjezdního zasedání studentské komory

Akademického senátu Univerzity Karlovy. Témata byla různorodá: od plánu udržitelnosti, přes

fungování Studentské komory Rady vysokých škol až po Dobrovolnické centrum UK, které

vzniklo v době krize způsobené ruskou agresí na Ukrajině.

Dále prezentoval dvě oblasti, které chce nadále rozvíjet. Jedním z bodů je Instagram AS FSV

UK, což by podle Jana Volence mohlo pomoci lepší informovanosti. Studentská komora by také



podle Volence mohla také přijímat společná stanoviska. Toto podpořil senátor AS UK a

tajemník AS FSV UK Jan Křovák. V tzv. velkém senátu (AS UK) fungují “studentské čtvrtky”,

kde studentská komora probírá veškerou agendu, která se následující den objeví na plénu AS

UK. Toto by na úrovni studentské komory AS FSV UK nebylo potřeba, ale je dobré především k

velmi závažným věcem mít studentské stanovisko. O Instagramu ještě povede studentská

komora debatu.

Ekonomická komise

Předseda EK AS FSV UK Pavel Szobi informoval o tom, že jednali v podstatě jenom o

rozpočtu. Konkrétní poznámky k rozpočtu představí v samostatném bodu.

Studijní komise

Studijní komise se sešla 10. května on-line. Řešila několik bodů včetně podnětů, například v

souvislosti s umělou inteligencí pro nynější zkouškové období. Přítomen byl proděkan Martin

Nekola a proděkanka Malvína Krausz Hladká. V nejbližší době vedení FSV UK kontaktují s

otevřeným dokumentem k opoznámkování.

Dalším tématem byl harmonogram akademického roku 2023/2024, měli připomínky ohledně

termínů přijímacího řízení a státním zkouškám. Dále byl podnět ombudsmanky Alexandry

Noskové, který se týkal midtermů. Zároveň řešili téma účasti na přednáškách, která by se

neměla promítnout do hodnocení. Michal Červinka řekl, že je třeba rozlišit, zda se jedná o

přednášku nebo “jinou součást výuky”. FSV UK se podle něj vylučuje od zbytku UK v

souvislosti se zápočty a zkouškami a jejich (ne)souběhu u konkrétních kurzů. Předseda StK AS

FSV UK Martin Štoll odeslal poznámky k Řádu pro zajišťování zpětné vazby. Více informací lze

najít v zápise ze zasedání komise na webu fakultního senátu.

Legislativní komise

Legislativní komise AS FSV UK se rovněž věnovala tématu průběžného známkování. Přišla s

opačným stanoviskem než StK AS FSV UK. Předseda StK AS FSV UK Martin Štoll řekl, že

postup v této oblasti musí zkoordinovat obě komise spolu s vedením fakulty. Michal Červinka

uvedl, že rozkol ve výkladu je dán právě tím, že FSV UK chápe termín “zkouška” jinak než

univerzita. Děkan FSV UK Tomáš Karásek uvedl, že neukotvení pojmů zkouška a zápočet je

spíše výhoda.



Sociální komise

Barbora Součková uvedla, že komise se sešla poprvé prezenčně. Studentští ombudsmani (OS)

řeší menší věci, většinou se jedná o komunikaci ohledně závěrečných prací, především o

nekomunikaci ze strany vedoucího. Ombudsman IPS Aleš Michal přišel s nápadem vydat

stanovisko proti homofobii a transfobii.

Dále se zabývali plánovanou evaluací SO, dotazník by měl být vypuštěn na přelomu května a

června. Zabývali se také změnami v dokumentech týkajících se studentských ombudsmanů

(dokument “Studentský ombudsman”) - genderové vyvážení jazyka a také úprava lhůt pro volby

SO, následující volební období bude delší, aby mohly volby být spíše v únoru/březnu než na

začátku zimního semestru (stávající praxe)..

Se zástupci studentských spolků jednali o tom, jak vypadají na jednotlivých institutech

seznamovací kurzy a o potenciálním problematickém chování na těchto kurzech. Dohodli se,

že by bylo dobré, aby se SO účastnili těchto seznamovacích kurzů.

Michal Červinka se zeptal, zda fakulta pokračuje ve snahách předchozí děkanky Alice

Němcové Tejkalové, která mimo jiné podpořila Prague Pride a obecně podporovala LGBTQ+

komunitu. Tomáš Karásek uvedl, že proděkanka Tereza Klabíková Rábová chystá v této

souvislosti komunikační kampaň. Vedení FSV UK nerezignuje na podporu této komunity, právě

naopak, řekl Karásek.

Komise pro rozvoj

Komise se sešla těsně před zasedáním pléna AS FSV UK. Řešili mimo jiné koncept Noci

fakulty. Dozvěděli se, že po dohodě OVVK a vedením FSV UK je akce přesunuta na letní

semestr příštího akademického roku. Zároveň jednali o fungování studentské komunity v

Jinonicích. Zaznamenali nejistotu studentů ohledně toho, co v Jinonicích mohou používat a

jaké jsou možnosti. Předseda komise Michal Parízek uvedl, že je potřeba komunikovat to, že se

chystají další kroky, že bude výzdoba. Na dotazy komise odpovídaly na zasedání vedoucí

OVVK Klára Hyláková a Barbora Buřičová, on-line byli připojeni i proděkanka Tereza Klabíková

Rábová a proděkan David Emler.

Zprávy z AS UK



Zástupce FSV UK v Akademickém senátu Univerzity Karlovy Jan Křovák splnil svůj závazek z

minulého zasedání AS FSV UK, že bude vždy po plénu velkého senátu posílat členům tzv.

malého senátu shrnutí, o čem se jednalo. Z příslušných informací zopakoval především

pozvánku na zasedání Ekonomické komise AS UK, kde se mají řešit principy rozpočtu na příští

roky. Jan Křovák dodal, že bude nadále vždy po zasedání velkého senátu posílat shrnutí.

3. Zprávy z vedení FSV UK

Děkan FSV UK Tomáš Karásek představil informace o probíhajícím vývoji stavby a

rekonstrukce v Jinonicích. V souvislosti s přístavbou uvedl, že stále ještě dobíhá řízení ohledně

dodatečného stavebnímu povolení. Byl podán rozklad proti rozhodnutí ministerstva pro místní

rozvoj o (ne)podjatosti příslušných úředníků, tím se tato věc dostala přímo k rozkladové komisi.

Fakulta komunikuje v tom smyslu, že nás tlačí čas a potřebujeme to co nejrychleji.

Vedení zvažuje oslovit umělecké univerzity jako je UMPRUM ke spolupráci na výzdobě budov v

Jinonicích.

Hovořil také o možnosti tzv. intranetu, nastavení reálného řešení bude podle děkana složitější,

ale probíhá audit. Fakulta úspěšně vyklidila a předala budovy v Pekařské 16 a 10. Poděkoval

provozně-technickému oddělení a tajemníkovi FSV UK Ondřeji Blažkovi.

Na pondělním kolegiu děkana bylo schváleno složení pracovních skupin, které jsou čtyři - pro

kariérní rozvoj žen/odstraňování kariérních překážek, pro udržitelnost, pro wellbeing a pro

zlepšování pedagogických dovedností. Byly podány projekty v programu Primus a v programu

OP JAK (Jan Amos Komenský), další se chystají.

Proběhlo setkání s paní rektorkou ohledně cizojazyčných studijních programů (CSP) -

univerzita s námi spolupracuje jako lídrem v oblasti CSP.

Proděkan Nekola chce elektronizovat alespoň jednu z agend, u nás jde o agendu přítomností,

respektive docházky. Cíl bere fakulta vážně, ale s každou další sondou do této problematiky se

ukazují další komplikace.

Eliška Tomalová se stala vedoucí skupiny v rámci prg.ai, která má vymyslet strategii pro využití

AI pro vysoké školy.



Pavel Szobi se upozornil, že součástí akce Open House bude možnost prohlídky jinonického

areálu. Zeptal se, jaké části budou zpřístupněny. Organizačně je to podle děkana v rukou

organizátora akce, fakulta souhlasila, ale ukáže pouze zkolaudované části.

4. Návrh rozpočtu FSV UK na rok 2023

Tajemník FSV UK Ondřej Blažek představil rozpočet a porovnání s rokem 2022. FSV UK je

druhou nejvíce rostoucí fakultou po Lékařské fakultě v Plzni. Popsal technické parametry tvorby

rozpočtu v souvislosti s počty studentů, počtu pedagogů a tak dále. Zmínil nový příspěvek na

energie. Popsal také, jak se které položky rozdělují. Nejvíce Ondřej Blažek zdůraznil rozpis

MŠMT - kolik z této částky má děkanát, kolik jde na celofakultní agendy a kolik na instituty,

nejvíce v rozpise rostl IKSŽ. Kapitola nákladů je stále vysoká, jsou v ní jednorázové položky,

především zprovozňovací náklady na Jinonice.

Co se týká fondu provozních prostředků, velmi těžko se plánuje jeho tvorba, uvedl tajemník

Blažek. Vždy, když se čerpaly fondy, tak se je dařilo dotvářet. Nadále je potřeba kofinancovat

projekty a neuznatelné náklady. Je otázka, zda na úrovni univerzity dojde ke sjednocování

zaměstnaneckých benefitů - pro nás by to bylo nevýhodné, jsme nejvíce štědří v této oblasti.

Stipendijní fond se podařilo stabilizovat. V loňském roce se podařilo odhadnout příjmy a výdaje,

aby zůstala rezerva pro případnou mimořádnou událost. V letošním roce je odhad příjmů

konzervativní, ale je naděje, že by mohl být vyšší.

Pavel Szobi představil stanovisko EK AS FSV UK. Řešili financování vědy, ale také

administrativní zatížení na FSV UK ve srovnání s jinými fakultami. Tajemník Blažek následně

vysvětlil, jak administrativa funguje, jak se fakulta snaží optimalizovat. Podařilo se zefektivnit

studijní oddělení (ze 14 lidí před třemi lety na 11 pracovníků dnes), jiná oddělení zase rostou

(např. PR oddělení o 1,5 úvazku).

Podle děkana je důležitých několik věcí. Fakulta meziročně roste a v rámci univerzity téměř

nejvíce. Nárůst ale nepokryje inflaci, čili nominálně rosteme, ale fakticky/reálně také - jako

všichni – klesáme. Fakulta bedlivě sleduje vývoj a bude posílat poznámky k univerzitním

principům rozpočtu. V rozpočtových principech bude obsažena podpora malých studijních

programů, což je podle Tomáše Karáska logická reakce na vlnu nevole např. na FF UK, ale

FSV UK strávila několik let konsolidací svých studijních programů tak, aby podobnou podporu

nepotřebovala. Proto nepovažuje podporu těchto programů za dobrou zprávu. Situace do



příštích let bude komplikovanější, než byla fakulta zvyklá. Přejde se k plovoucímu fixu, bude se

vycházet z počtu studentů za “plovoucí období” posledních tří let.

Michal Červinka se zeptal na tzv. microcredentials a cizojazyčné studijní programy. V

souvislosti s microcredentials děkan řekl, že zatím není jasné, o co přesně půjde, proto fakulta

ještě nemůže připravovat svou strategii.

Děkan FSV UK Tomáš Karásek poděkoval tajemníkovi Ondřeji Blažkovi za opakované

vytvoření velmi přehledného rozpočtu, kde jsou dohledatelné informace. K poděkování se

přidalo i plénum senátu ústy předsedy StK AS FSV UK Martina Štolla. Ondřej Blažek poděkoval

děkanovi i senátu za dlouhodobou kvalitní spolupráci.

Usnesení č. 3: AS FSV UK schvaluje rozpis příspěvku a dotace MŠMT ČR na FSV UK pro rok

2023.

Pro: Pečená, Szobi, Součková, Košek, Drašar, Němcová, Procházková, Macková, Koudelková,

Volenec, Parízek, Ullrichová, Soukup, Stauber, Hynčíková, Štoll, Popov

Proti: nikdo

Zdržel se: nikdo

5. Dodatek č. 7 ke smlouvě o dílo na vyhotovení projektové
dokumentace a provedení stavby na realizaci projektu „Rekonstrukce a
přístavba areálu UK Jinonice“

Děkan Tomáš Karásek vytkl před závorku, že se může stát, že z dodatku se může stát celá

smlouva, ale princip by byl stejný, důvod by byl jen formální.

Původní smlouva o dílo předpokládala, že záruční doba na dodané dílo se bude počítat od

posledního dodaného kolaudačního souhlasu. Nicméně fakulta již převzala dílo a odstraňují se

nedodělky. Už dnes je ale jasné, že poslední kolaudační souhlas bude někdy ve druhé polovině

letošního roku, záruční doba by tedy začala běžet až třeba za půl roku. Vztahy se zhotovitelem

byly napjaté, ale má oprávněný argument, že by se dostal do nevýhodné situace. Bylo

ujednáno, že záruční doba bude spuštěna dříve, konkrétně od 1. 6. 2023.



Usnesení č. 4: AS FSV UK souhlasí se záměrem uzavřít dodatek č. 7 ke smlouvě o dílo na

vyhotovení projektové dokumentace a provedení stavby na realizaci projektu „Rekonstrukce a

přístavba areálu UK Jinonice“.

Pro: Pečená, Szobi, Součková, Košek, Drašar, Němcová, Procházková, Macková, Volenec,

Parízek, Ullrichová, Soukup, Stauber, Hynčíková, Štoll

Proti: nikdo

Zdržel se: nikdo

6. Smlouvy o zřízení věcných břemen se společnostmi T-Mobile a SITEL

Děkan FSV UK uvedl, že se jedná o dvě smlouvy, které sloučil do jednoho bodu, protože logika

je stejná. Tam, kde se nově natahovaly telekomunikační sítě, tak je třeba to smluvně

reflektovat. Úhrada je symbolická. Smlouvy projdou přes kolegium rektorky a AS UK, jde o věc

menšího rozsahu, ale nařizuje to zákon.

Usnesení č. 5: AS FSV UK souhlasí se záměrem uzavřít smlouvu o zřízení služebnosti č.

14526/VB1/FTTS-000/2023 se společností T-Mobile Czech Republic a.s.

Pro: Pečená, Szobi, Součková, Košek, Drašar, Němcová, Procházková, Macková, Koudelková,

Volenec, Parízek, Ullrichová, Soukup, Stauber, Hynčíková, Štoll, Popov

Proti: nikdo

Zdržel se: nikdo

Usnesení č. 6: AS FSV UK souhlasí se záměrem uzavřít smlouvu o zřízení věcného břemene

služebnosti inženýrské sítě se společností SITEL s.r.o.

Pro: Pečená, Szobi, Součková, Košek, Drašar, Němcová, Procházková, Macková, Koudelková,

Volenec, Parízek, Stauber, Ullrichová, Soukup, Hynčíková, Štoll, Popov

Proti: nikdo

Zdržel se: nikdo

7. Různé

Michal Červinka se zeptal, kde jsou fakultní skútry, které se daly využít na přesun mezi

budovami. Tajemník Ondřej Blažek řekl, že neví, kde jsou, ale zjistí to. Michal Červinka vyzval k

obnovení tohoto projektu.



Pavel Szobi poděkoval proděkance Tereze Klabíkové Rábové za vytvoření týmu na sportovní

den. Jde podle něj o vyjádření vzájemnosti na fakultě.

Mgr. Magda Pečená, Ph.D.
předsedkyně AS FSV UK

Zapsal: Mgr. Jan Křovák, tajemník AS FSV UK


